
 
 
El grup municipal MÉS a l’Ajuntament de Palma presenta al proper Plenari, previ dictamen de la 
Comissió Informativa de Serveis a la Ciutadania, la següent PROPOSICIÓ relativa a: 
 

BIBLIOTEQUES  

SON CANAVES I SON GOTLEU 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

COMUNICAT DELS BIBLIOTECARIS DE L’AJUNTAMENT DE PAL MA SOBRE EL 

PROJECTE DE PRIVATITZACIÓ DE LES BIBLIOTEQUES 

DE SON CÀNAVES I SON GOTLEU 

 

Hauríem de demanar-nos per què el govern municipal del PP pretén privatitzar les dues 

biblioteques de la xarxa més noves, en les quals s’ha invertit una quantitat important de 

recursos públics. Dues biblioteques en procés de creixement, tant de préstecs com de 

visitants. El 2013 la biblioteca de Son Gotleu va més que doblar el número de préstecs del 

2012. La de Son Cànaves va ser inaugurada el 2011 i un any després, el 2012, va ser la que 

va tenir més préstecs de totes les biblioteques de barriada. Cal suposar que el mèrit 

d’aquestes estadístiques el comparteixen la modernitat de les instal·lacions i la 

professionalitat dels bibliotecaris que hi serveixen. 

 

Però ara, amb aquestes privatitzacions en marxa, als bibliotecaris ens vénen a dir que la 

feina ben feta no basta ni compta. Que, facem el que facem, qualsevol dia ens poden treure 

del nostre lloc de feina sense ni tan sols haver d’empescar-se una excusa plausible. ¿Quina 

confiança podem tenir en uns responsables del servei que menystenen la nostra tasca i ens 

consideren material fungible? ¿Quin incentiu tindrem a partir d’ara els bibliotecaris per donar 

el millor de nosaltres mateixos si la biblioteca de barriada que realitzava més préstecs i la 

que els ha doblat en un any les privatitzen? 

 

Aquest és el missatge que ens envien: en lloc de premiar la feina ben feta, la penalitzen. I 

això és trist, però sobretot molt greu. Una autèntica irresponsabilitat, ja que cap servei pot 

funcionar bé quan els treballadors perden la confiança en l’equip directiu. 



 
 

Els que tenen el deure i la responsabilitat de millorar les biblioteques fan i desfan a l’ombra, 

de manera opaca, sense demanar l’opinió ni donar explicacions als professionals ni als 

ciutadans. Les seves justificacions sonen a excuses de mal pagador. Diuen que privatitzen 

per estalviar diners, perquè no poden contractar nous funcionaris, quan en realitat surt més 

barat gestionar una biblioteca amb personal funcionari que privatitzar-la. Us remetem a les 

condicions de la contracta i al sou que cobra el personal de les biblioteques privatitzades: 

800 euros al mes. Aquests  treballadors fan més hores de feina per un sou molt inferior al del 

personal de les biblioteques de gestió directa. És injustificable que l’Ajuntament permeti la 

sobreexplotació de treballadors en les seves dependències i que, amb diners del ciudatans, 

vulneri el principi bàsic que diu que a igual treball igual salari.  A més, és molt probable que 

en la selecció del personal de les biblioteques privatitzades no es garanteixi la igualtat 

d’oportunitats, que sols s’aconsegueix mitjançant unes oposicions transparents. 

 

També diuen que, un cop privatitzades, les biblioteques ampliaran l’horari. Sí, obriran quatre 

hores més a la setmana, els dissabtes dematí. Quatre hores que no compensaran, ni prop 

fer-s’hi, el dany irreparable que ja han fet al servei dinamitant la confiança dels treballadors.  

 

Aquests dies, referint-se al projecte de privatització, el regidor Gilet ha dit a la premsa: “Es 

una externalización que permitirá ampliar las actividades.” Si es refereix, com sembla, a les 

activitats de dinamització, reconeix un greuge comparatiu: l’Ajuntament dóna diners per 

dinamitzar les biblioteques privatitzades i els nega pel mateix concepte a les biblioteques de 

barriada de gestió directa. 

 

Com a bibliotecaris professionals som conscients que només tenen futur les societats que 

inverteixen en cultura. Els dirigents polítics que menyspreen l’educació i la cultura estan 

condemnant a la misèria mental –i per tant econòmica i social- els membres de la comunitat 

que haurien de servir.  

 

Per acabar, no deixa de cridar l’atenció que ara que el seu cap de files, el Sr. Rajoy, demana 

perdó pel pillatge sistemàtic de recursos públics de molts càrrecs del PP, els seus 

correligionaris de l’Ajuntament de Palma continuïn transferint recursos públics a l’empresa 

privada.  

 

I després s’estranyen que les veus que reclamen una profunda regeneració política siguin 

cada cop més escoltades.  



 
 

 

PROPOSTA D’ACORD  

 

L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Habitatge a  adoptar i executar immediatament 
els següents acords:  

  

1. L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Cultu ra a no privatitzar les 
biblioteques de Son Cànaves i Son Gotleu de la xarx a municipal.  

 

 
 
Palma,  13 de novembre de 2014 
 
 
 
 
 
 

Antoni Verger Martinez 
Portaveu del Grup Municipal MÉS 
 

Antoni Noguera Ortega 
Regidor del Grup Municipal MÉS 
 

 
 
 


